

السيرة الذاتية

م. عبير قيس عبد الوهاب
الجامعة المستنصرية - كلية الصيدلة -

Mobile: 07722613871

Email: ahmedabeer53@yahoo.com

ملخص تعريفي:

- الاسم: عبير قيس عبد الوهاب عبد الرزاق
- الجنس: انثى
- اللقب العلمي: مدرس
- تاريخ ومكان الولادة: - 1971- العراق - الحلة .
- الحالة الاجتماعية: - متزوجة .
- عدد الأولاد: - 2 اثنان.
- اهداف العمل: - الانضمام لفريق عمل من اعضاء هيئة التدريس لرفع المستوى التعليمي والعلمي للطلبة وتطوير الوسائل التعليمية المستخدمة لرفع مستوى العلمي للطلبة
- استخدام برامج الكمبيوتر الكيميائية لأساليب تدريس الكيمياء النظري والعملية

الشهادات الدراسية:

- 1- بكالوريوس علوم كيمياء (1993) جامعة بغداد
- 2- ماجستير كيمياء تحليلية (2010) جامعة ذي قار

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- كتب شكر من السيد الوزير عدد 3
- كتب شكر من السيد رئيس الجامعة عدد 7
- كتب شكر من السيد العميد عدد 15

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1- (1994—2006) قسم الكيمياء , كلية التربية ابن الهيثم, جامعة بغداد , بغداد , العراق .
- 2- (2006- 2012) قسم الكيمياء, كلية العلوم, جامعة ذي قار, بغداد , العراق .
- 3- (2012 - لحد الان) فرع الكيمياء الصيدلانية, كلية الصيدلة, الجامعة المستنصرية.

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات العليا	الدراسات الأولية
	1- مبادئ الكيمياء التحليلية (وحدات التركيز, الاتزان الكيميائي, المعايير الحجمية (التسحيح))
	2 -كيمياء التحليل الكمي الوزني وطرائق الفصل الكيميائي (التقطير, الترسيب, الاستخلاص, الكروماتوغرافيا).
	3- - كيمياء التحليل الطيفي { مقياس الامتصاصية في مطيافية المنطقة المرئية وفوق البنفسجية, التحليل بقياس الاستطارة لقياس التعكر, مطيافية امتصاص منطقة تحت الحمراء, المطيافية الذرية (الامتصاص والانبعاث) .
	4- التحاليل الصيدلانية المتقدمة العملية (تجارب لتقدير بعض الادوية والعقاقير في مطياف الاشعة المرئية وفوق البنفسجية ومطياف الاشعة تحت الحمراء واستخدام pH meter لتقدير بعض الادوية والعقاقير).
	5- كيمياء التحليلية العملي (I) تجارب التحليل النوعي لايونات العناصر والمعايرة الحجمية (التسحيح), وطرائق تحضير المحاليل القياسية.
	6- - الكيمياء الحياتية.
	7- الكيمياء العامة (I) & (II).
	8- كيمياء التحليلية الآلية العملي, تجارب كيمياء التحليل الكهربائي, تجارب كيمياء التحليل الطيفي (UV & VS.S).
	9- كيمياء التحليلية العملي (II) تجارب كيمياء التحليل الكمي الوزني, تجارب طرائق الفصل الكيميائي.

الانتساب المهني او الجمعيات:

- تدريسي في فرع الكيمياء الصيدلانية كلية الصيدلة – الجامعة المستنصرية.
- عضو اللجنة الامتحانية .
- مسؤول وحدة في شعبة الدراسات العليا

• عضو لجنة امتحانيه في شعبة الدراسات العليا

المنشورات العلمية

1- A new method for determination of potassium ion (II) using the organic reagent bidentate ligand of 1,4-bis(9-O-dihydroquininyl) anthraquinone.

2- Spectrophotometric determination of Ranitidine –Hcl in pure form and pharmaceutical Formulation with Metol and Potassium Hexacyanoferrat.

3-Determination of Chromium in blood serum using atomic absorption spectrophotometric (AAS).

• تطوير المهارات:

المؤتمرات و الندوات و الدورات:

1- مؤتمر الكيمياء الاول لكلية العلوم جامعة ذي قار

2 - المؤتمر العلمي الثاني كلية الصيدلة الجامعة المستنصرية

3- ندوة فرع الادوية و السموم -كلية الصيدلة/الجامعة المستنصرية في 2012/12/13(شهادة مشاركة)بعنوان دور علم السموم وتطبيقاته في الطب العدلي

4-ندوة فرع الصيدلة السريرية - كلية الصيدلة/ الجامعة المستنصرية بعنوان (تطبيقات التغذية الوريدية في مستشفياتنا في 2012/12/20(شهادة مشاركة)

5-ندوة فرع العلوم المختبرية السريرية -كلية الصيدلة /الجامعة المستنصرية بعنوان (مرض البروسيلا في العراق) في 2013 /2/18 (شهادة مشاركة) .

- 6- ندوة فرع الكيمياء الصيدلانية كلية الصيدلة /الجامعة المستنصرية بعنوان (Advanced Drug Discovery current) في 2013/3/14(شهادة مشاركة)
- 7- ندوة فرع الصيدلانيات كلية الصيدلة /الجامعة المستنصرية بعنوان (role of new technology in drug development) يوم 2013/4/11 المشاركة بمحاضرة (التطبيقات الحديثة لليزر في العلوم الطبية والصيدلانية) (شهادة مشاركة)
- 8- ندوة فرع العقاقير والنباتات الطبية بعنوان (العلاقة بين نمط الحياة وصحة الانسان) في يوم 2013/4/29 في كلية الصيدلة /الجامعة المستنصرية (شهادة مشاركة)
- 9-- ندوة فرع الصيدلة السريرية بعنوان (دور الصيدلي في تقليل الاخطاء العلاجية في المستشفيات العراقية بين الواقع والطموح) والتي اقيمت في يوم الثلاثاء المصادف 2014/4/8 ((شهادة مشاركة)).
- 10 - ورشه عمل اقامها المكتب الاستشارى لكلية الصيدلة/الجامعة المستنصرية في 2015/3/8
- 11- ندوة فرع الصيدلة السريرية /كلية الصيدله/الجامعة المستنصرية حول تثقيف المرضى في 2015/4/23 .
- 12 - الندوة الثالثة لفرع الصيدلانيات /كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2015/4/29
- 13 - ندوة فرع العقاقير /كلية الصيدلة /الجامعة المستنصرية في 2015/5/5
- 14- الندوة الثالثة لفرع الادوية والسموم /كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2016/11/27
- 15-الندوة التوعوية للكادر التدريسي /كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2015/10/13
- 16- الندوة الثالثة لفرع الكيمياء الصيدلانية/كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2016/4/4
- 17 - الندوة الرابعة لفرع الصيدلة السريرية/كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2016/5/7
- 18 - الندوة الرابعة لفرع العقاقير/كلية الصيدله/ الجامعة المستنصرية في 2016/5/10
- 19- المؤتمر الثاني لكلية الصيدله الجامعة المستنصرية للفترة من 24-25 شباط 2021
- 20-مشاركه في ورشة عمل لكلية الصيدله الجامعة المستنصرية بالتعاون مع مركز التعليم المستمر بتاريخ 2021/4/29

Curriculum Vitae

Abeer Qays Abdulwahab
Mustansiriyah University – College of pharmacy
Mobile: 07722613871
Email: ahmedabeer53@yahoo.com

PERSONAL SUMMARY:

Name: Abeer Qays Abdulwahab

Gender: Female

Scientific title: Lecturer

Date & place of Birth:- 1971 –IRAQ –HILLA

Marital status:- Married

Number of Children:- Two

Business objectives:-

- To join a working group of faculty members to raise the level of education and science for students and the development of teaching aids used to raise the scientific level of the students.

- Use of computer programs Chemical (Software & Chemical computer) to the methods of teaching the theoretical and practical chemistry.

EDUCATION:

1-M.Sc . chemistry .college of science Thi- Qar University. Iraq

2-B.Sc . chemistry .college of Education - Abn Al- Haytham - Baghdad University. Iraq

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

- **Thanks books from Minister = 3**
- **Thanks books from university president = 7**
- **Thanks books from college dean = 15**

ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

- **(2006—1994), Department of Chemistry, college of Education - Abn Al- Haytham - Baghdad University. Iraq.**
- **(2012- 2006) college of science Thi- Qar University. Iraq**

- (2012- Until) Department of Pharmaceutical Chemistry, College of Pharmacy, Al-mustansiryah University, Baghdad, Iraq.

COURSES TAUGHT:

Undergraduate	Graduate
1. Principles of Analytical Chemistry (Concentration units of solution, Chemical equilibrium & Volumetric analysis).	
2. Gravimetric analytical chemistry and Chemical Separation Methods (Distillation, Precipitation, Extraction & Chromatography).	
3. Chemistry Spectral-analysis {Colorimeter, VS&UV-Spectrophotometer, IR-Spectroscopy, Atomic spectrophotometer (Absorption and Emission), .	
4. Analytical Chemistry Laboratory (II) {Experiments of Gravimetric quantitative analysis, Chemical Separation methods of metals ions, organic & inorganic compounds}.	
5. Instrumental Chemical analysis laboratory experiments {pH-meter, Potentiometer, Conduct-meter, Colorimeter, VS&UV	

Spectrophotometer , IR Spectroscopy, Atomic Absorption, Flame Emission,ets}.	
6. BIOChemidtry	
7. General Chemistry (I) &(II).	
8. Practical advance pharmaceutical analysis	
9. Analytical Chemistry Laboratory (II) {Experiments of Gravimetric quantitative analysis, Chemical Separation methods of metals ions, organic & inorganic compounds}.	

PUBLICATIONS:

- 1- A new method for determination of potassium ion (II) using the organic reagent bidentate ligand of 1,4-bis(9-O-dihydroquininyl) anthraquinone.**
- 2- Spectrophotometric determination of Ranitidine –Hcl in pure form and pharmaceutical Formulation with Metol and Potassium Hexacyanoferrat.**
- 3-Determination of Chromium in blood serum using atomic absorption spectrophotometric (AAS).**

PROFESSIONAL DEVELOPMENT

Conferences and meetings:

- 1- 1st scientific conference of Thi- Qar University college of science 2010**

- 2- 2nd scientific conference of Al-Mustansiriyah University of college of pharmacy 30-10-2013**

- 3-Participant in the symposium of pharmacology and toxicology (role of toxicology in forensic medicine) in college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in13/12/2012**

- 4- Participant in the symposium of clinical pharmacy entitled (Application of IV administration in Iraqi hospitals) college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in20/12/2012**

- 5- Participant in the symposium of clinical laboratory department entitled (Broccoli in Iraq) college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in18/2/2013**

- 6- Participant in the symposium of pharmaceutical chemistry department entitled (Current concepts in advanced drug discovery) assurance in college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in14/3/2013**

- 7- Participant in the symposium of pharmaceutics department entitled (Role of new technology in drug development) in college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in11/4/2013 (lecturer and head of session; new application of laser in medical and pharmaceutical sciences).**

- 8- Participant in the symposium of pharmaconosy department entitled (health of human and life style) in college of pharmacy/university of al-Mustansiriya in29/4/2013**

- 9- Symposium of clinical pharmacy department /university of Al-Mustansiriya about Iraqi hospitals, in 8/4/2014.**

- 10- Work shop of consultant bureau /college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya about application of Elisa technique, in 8/3/2015.**

- 11- Symposium of clinical pharmacy department/college of pharmacy/University of Al-Mustansiriya about patient education, in 23/4/2015**
- 12-3rd Symposium of pharmaceutics department/college of pharmacy/University of Al-Mustansiriya about application of dosage form design for optimizing therapeutic action, in 29/4/2015**
- 13 - Symposium of pharmacognosy department/college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 5/5/2015.**
- 14-- Third symposium of pharmacology and toxicology department/college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 27/11/2016**
- 15- Symposium of academic supervision / college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 13/10/2015.**
- 16- Third symposium of pharmaceutical chemistry department/college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 4/4/2016**
- 17- Fourth symposium of clinical pharmacy department/college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 7/5/2016**
- 18- fourth symposium of pharmacognosy department/college of pharmacy /University of Al-Mustansiriya in 10/5/2016**
- 19-The second International Virtual Conference in scientific research towards a better future Held at the College Of Pharmacy Mustansiriyah University on the 24-25 /February/2021**
- 20-Workshop of Efficient Google classroom tips for teachers in 29/4/2021**

